
 1

 
PROTOKÓŁ nr 42/2006 

z posiedzenia Komisji Budżetowej 
w dniu 22 lutego 2006 r. 

 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15.00 i trwało, do godz. 16.15 W posiedzeniu wzięło 
udział 3 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta Ewa De La Torre, 
Wicestarosta Józef Ruciński, Etatowy Członek Zarządu Adam Nycz, Sekretarz Powiatu Jerzy 
Herwart oraz Skarbnik Powiatu Lilianna Ochmańska. Posiedzenie otworzył i obrady 
prowadził Przewodniczący Komisji Józef Medyński. Porządek obrad 42 posiedzenia komisji 
został przyjęty bez zmian (zał. nr 2). Protokół z 41 posiedzenia komisji został przyjęty 
jednogłośnie. Głównym punktem posiedzenia było zajęcie stanowiska przez radnych  
w sprawie projektów uchwał na XXXIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad. 4. 
Sprawozdanie Przewodniczącej Zarządu z prac Zarządu między sesjami. 
 

1. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia zmiany w Statucie 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpital Powiatowy  
w Gryfinie (druk nr 2/XXXIII).  

 
Starosta Ewa De La Torre powiedziała, że uchwała jest konsekwencją programu 
restrukturyzacji szpitala i poszukiwania kolejnych pieniędzy, które można by uzyskać  
z Narodowego Funduszu Zdrowia. Jedyną formą pozyskania tych pieniędzy jest zwiększenie 
oferty na usługi medyczne poprzez nowe poradnie specjalistyczne. Aby móc uzyskać kontrakt 
na poradnie musi być ona umieszczona w statucie.  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
2. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zaopiniowania projektu umowy  

w sprawie cesji umów na świadczenia medyczne (druk nr 3/XXXIII).  
 

Starosta Ewa De La Torre powiedziała, że firma „Intermed” wystąpiła o wydzierżawienie 
250 m2 w budynku przychodni na prowadzenie opieki specjalistycznej. To powoduje, że 
firma „Intermed” będzie przejmować w drodze cesji wraz z kosztami pracownie a wiadomo,  
że z niektórymi pracowniami był problem, aby je w ogóle utrzymać tj. np. Poradnia 
Specjalistyczna Medycyny Pracy czy Opieki Długoterminowej. W chwili obecnej 
konsekwentnie należy iść w tym kierunku, aby odpowiedzialność nie spadała na powiat jako 
organ prowadzący a szpital dokona cesji swoich zawartych kontraktów. „Intermed” natomiast 
będzie musiał podobnie jak w Resku dalej to rozwijać. Starosta dodała, że do tej pory było 
tak, że na przykładzie Medycyny Pracy kontrakt był na 650 złotych miesięcznie a cesją szpital 
dotychczas przekazywał lekarzowi 600 złotych miesięcznie. W związku z powyższym szpital 
dopłacał do poradni specjalistycznych a musiał je mieć, bo bez nich nie ma skierowań  
do szpitala. 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
 

3. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie likwidacji Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Gryfinie (druk nr 4/XXXIII). 
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Starosta Ewa De La Torre powiedziała, że zostały przedstawione dwie wersje powyższej 
uchwały, ponieważ do dnia dzisiejszego Wojewoda Zachodniopomorski nie wydał jeszcze 
opinii n/t likwidacji SPZZOZ, ponieważ kwestionuje on czas likwidacji SPZZOZ. Pierwotnie 
rozmowy toczyły się nad 10 letnim okresem likwidacji zakładu, ponieważ to się pokrywało  
z konsekwentnym znalezieniem pieniędzy na zapłacenie 8 mln., które zostały jeszcze  
z 23 mln. złotych zobowiązań. Wojewoda się na to nie zgodził. Zarząd uwzględnił tę opinię 
wojewody, co do terminu i dlatego zmniejszono go do 5 lat. Wojewoda jednak nadal 
nie zgadza się na 5 letni okres likwidacji SPZZOZ i zaproponował, aby termin zakończenia 
likwidacji i zapłacenia zobowiązań wyznaczyć do dnia 31 grudnia 2006 r. Starosta dodała,  
że Zarząd przedstawił wszystkie argumenty mówiące o tym, że powiat dysponuje pieniędzmi 
publicznymi na spłatę zobowiązań publicznych i nie ma 8 mln. złotych w tegorocznym 
budżecie wraz z odsetkami na to, aby spłacić wszystkich wierzycieli i zamknąć problem. 
Zarząd powiedział wojewodzie, że w grudniu 2002 roku, kiedy rozpoczynał tę kadencję 
zadłużenie SPZOZ wynosiło 23 mln. złotych plus odsetki, że w ciągu 3 lat ogromnym 
wysiłkiem powiatu udało się spłacić około 16 mln. złotych, ale nadal pozostaje pozostała 
kwota do spłacenia i jest to nie do udźwignięcia dla powiatu, dlatego że powiat jedyne długi, 
jakie posiada to są właśnie długi związane z restrukturyzacją i zapłaceniem długów ochrony 
zdrowia i więcej pieniędzy w tym systemie nie ma. Pan wojewoda dał sobie czas do piątku  
do wydania opinii w powyższej sprawie. Do piątku jednak ona do starostwa nie nadeszła. 
Starosta dodała, iż uważa, że jeżeli wojewoda nie przychyli się do wniosku Zarządu  
o rozłożenie w czasie likwidacji SPZZOZ powiatowi grozi krach finansowy, ponieważ powiat 
nie jest przedsiębiorstwem, który generuje zysk tylko żyje z subwencji, dotacji i ze sprzedaży 
mienia. W związku z powyższym przedstawione są dwie wersje uchwały. Jeżeli do dnia sesji 
przyjdzie opinia wojewody, zostanie ona radnym zaprezentowana i zdecydują oni, który  
z tych wariantów przyjmują jako ten możliwy do spełnienia, ponieważ uchwał nie można 
podejmować bez jakiejś wizji ich realizacji. 
Radny Ryszard Laska powiedział, iż rozumie, że różnica w dwóch wersjach projektu 
powyższej uchwały, dot. dat. 
Starosta Ewa De La Torre odpowiedziała, że dot. długości okresu likwidacji SPZZOZ. 
Starosta zaznaczyła, że opinie nie są dla Rady wiążące. Rada może podjąć uchwały nie biorąc 
pod uwagę żadnej z opinii.  
 

I wersja - projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji SPZZOZ w Gryfinie,  
w którym ustala się termin zakończenia czynności likwidacyjnych na dzień 31 marca 2011 r. 

 
Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 

 
4. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  

z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów za rok 2005 (druk  
nr 5/XXXIII).  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
5. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zasad zlecania zadań 

publicznych Powiatu Gryfińskiego w trybie otwartego konkursu ofert organizacjom 
pozarządowym i podmiotom prowadzącym działalność pożytku publicznego (druk  
nr 6/XXXIII).  

Sekretarz Jerzy Herwart powiedział, że zgodnie z ustawą o działalności pożytku 
publicznego zostały przygotowane przepisy, które zawierają zasady współpracy  
z organizacjami pozarządowymi. Zasady te są wyszczególnione w projekcie uchwały. 
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Wicestarosta Józef Ruciński dodał, że w powyższej uchwale porządkuje się sposób 
udzielania dotacji organizacjom pozarządowych. Aby móc zlecić zadanie organizacjom 
muszą zostać spełnione trzy warunki. Po pierwsze musi być to zadanie powiatu i trzeba  
na to zadanie zabezpieczyć pieniądze w budżecie, w dalszej kolejności trzeba ustalić zasady 
i ogłosić konkurs a następnie po rozstrzygnięciu konkursu na realizację danego zadania 
zawrzeć umowę i później ją rozliczyć. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
 

6. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia „Programu współpracy 
Powiatu Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2006” (druk  
nr 7/XXXIII).  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
7. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 

Gryfińskiego (druk nr 8/XXXIII).  
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 
 

8. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia zestawienia 
przychodów i wydatków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Gryfinie na 2006 r. (druk nr 9/XXXIII).  

 
Radny Ryszard Laska zapytał, co się zmieniło w powyższym projekcie uchwały w stosunku 
do wersji pierwotnej, która była radnym zaprezentowana w styczniu b.r. 
Wicestarosta Józef Ruciński odpowiedział, że nic się nie zmieniło w powyższym projekcie 
uchwały.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
 

9. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na kupno przez 
Powiat Gryfiński za cenę niższą niż wartość rynkowa od Gminy Chojna 
nieruchomości położonych w obrębie 2 m. Chojna (druk nr 10/XXXIII).  

 
Wicestarosta Józef Ruciński powiedział, że tą nieruchomością jest stodoła znajdująca  
się przy Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w Chojnie, która z przyległą 
działką ma być przeznaczona na cele związane z dodatkową działalnością tegoż ośrodka.  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
10. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 

na rzecz Gminy Trzcińsko - Zdrój w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej 
własność Powiatu Gryfińskiego (druk nr 11/XXXIII).  

Wicestarosta Józef Ruciński powiedział, że jest to teren wokół ratusza w Trzcińsku – 
Zdroju. W zapisach ewidencyjnych jest to własność powiatu przekazana w trwały zarząd 
PZD. Powiatowy Zarząd Dróg uważa, że jest mu to niepotrzebne i dlatego cały teren 
nieodpłatnie przekazuje się Gminie Trzcińsko – Zdrój. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
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11. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego (druk nr 12/XXXIII).  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
12. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Szpitalowi Powiatowemu w Gryfinie 
zgody na odstąpienie od przeprowadzenia przetargu na wydzierżawienie 
nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 167/15 o pow.  
0, 2529 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Nr 3 miasta Gryfino, przy  
ul. Niepodległości 28, zabudowanej budynkiem przychodni (druk nr 13/XXXIII).  

 
Wicestarosta Józef Ruciński przedstawił materiały dodatkowe do projektu uchwały. 
Dodał, że w każdej sprawie dot. szpitala dyrektor szpitala musi występować  o zgodę  
do Zarządu i Rady Powiatu. Dyrektor wystąpił z wnioskiem o wyrażenie zgody na 
wydzierżawienie przychodni. Dyrektor szpitala nie może wydzierżawić przychodni firmie 
„Intermed” jeżeli Rada nie podejmie takiej uchwały. W materiałach dodatkowych znajduje 
się projekt umowy na dzierżawę. Podstawowe elementy tej umowy to stawka, za jaką 
dyrektor chciałby wydzierżawić te pomieszczenia i okres czasu, na jaki ta dzierżawa ma być 
zawarta z możliwością wypowiedzenia. Starosta dodał, że trzeba te pomieszczenia 
wydzierżawić firmie „Intermed”, aby mogła ona zawrzeć kontrakt z NFZ.  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
13. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przekazania Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Szpitalowi Powiatowemu w Gryfinie  
w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego 
(druk nr 14/XXXIII).  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
14. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmian budżetu Powiatu 

Gryfińskiego na rok 2006 (druk nr 15/XXXIII).  
 
Skarbnik Powiatu Lilianna Ochmańska powiedziała, że w powyższej uchwale są zmiany  
w budżecie polegające m.in. na tym, że zwiększa się kwotę wydatków przeznaczoną  
na rodziny zastępcze w wysokości 18 700 złotych w związku z koniecznością finansowania 
dzieci z Domu Dziecka w Mielnie. Również zostają zwiększone wydatki w niepublicznym 
Rodzinnym Domu Dziecka „Agatos” w Gardnie o kwotę 3 128 złotych oraz zwiększono 
wydatki na kwotę 21 848 złotych na rodziny zastępcze. Powyższa uchwała zmienia wysokość 
udzielanych dotacji dla Niepublicznego Domu Dziecka i na rodziny zastępcze. 
Radny Ryszard Laska zapytał, na jakie potrzeby została zakupiona energia na kwotę 41 000 
złotych. 
Skarbnik Powiatu Lilianna Ochmańska odpowiedziała, iż z powodu srogiej zimy 
zaplanowane wydatki w Starostwie Powiatowym na gospodarkę mieszkaniową nie starczyły – 
mróz swoje zrobił. 
Radny Ryszard Laska powiedział, że w powyższej uchwale zwiększa się kwoty dotacji dla 
Zgromadzenia Sióstr Benedyktynek Samarytanek Krzyża Chrystusowego o kwotę 56.937 
złotych. W związku z powyższym radny zapytał, z czego powyższa kwota zostanie 
ewentualnie zabrana. 
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Skarbnik Powiatu Lilianna Ochmańska odpowiedziała, że na druku 19 w punkcie  
1 uzasadnienia jest również podana kwota 56 937 złotych i jest to kwota, która została 
zaplanowana w budżecie. Zostały zabezpieczone wydatki na te zobowiązania w związku  
z likwidacją jednostki budżetowej – czyli zobowiązania, które powstały na dzień 31 grudnia 
2005 r. stały się zobowiązaniami budżetu powiatu i dlatego te środki w wysokości 200 000 
złotych zostały na ten cel zabezpieczone. Na poprzedniej sesji zostały uruchomione środki  
na wypłatę „13 pensji” gdzie została zwiększona dotacja. Natomiast kwota 56 937 złotych  
(w związku z tym, że został już zrobiony bilans na dzień 31 grudnia 2005 r) zostaje 
uruchomiona jakby w formie dotacji na zapłacenie tych zobowiązań, które wynikały  
z bieżącej działalności gdzie termin płatności przypadał w styczniu. 
Wicestarosta Józef Ruciński dodał, że powyższe środki pochodzą z dotacji od wojewody. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
 

15. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany planu przychodów  
i wydatków Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym  
i Kartograficznym na rok 2006 (druk nr 16/XXXIII).  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
16. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmian budżetu Powiatu 

Gryfińskiego na rok 2006 (druk nr 17/XXXIII).  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
 

17. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmian budżetu Powiatu 
Gryfińskiego na rok 2006 (druk nr 18/XXXIII).  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
18. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę Nr XXX/386/2005 

Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 14 grudnia 2005 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Gryfińskiego na 2006 rok (druk nr 19/XXXIII).  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
19. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie szczegółowych zasad i trybu 

umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty przypadających Powiatowi 
Gryfińskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym należności pieniężnych,  
do których nie stosuje się przepisów ustawy-ordynacja podatkowa, oraz udzielania 
innych ulg w spłacaniu tych należności, a także organów do tego uprawnionych (druk 
nr 20/XXXIII).  

 
Skarbnik Powiatu Lilianna Ochmańska powiedziała, że od 1 stycznia 2006 r. obowiązuje 
zupełnie nowa ustawa o finansach publicznych. W poprzedniej ustawie o finansach 
publicznych nie było zasady obligatoryjności podejmowania uchwały Rady Powiatu, jeśli 
chodzi o umorzenia, odraczania lub rozkładania na raty. W 2003 r. radni uznali, że uchwałą 
Rady będą wprowadzone zasady dot. trybu umarzani, odraczania i rozkładania na raty 
wszystkich wierzytelności przypadających Powiatowi Gryfińskiemu. Taka uchwała jest  
i obowiązuje. Nowa uchwała Rady musi powstać z uwagi na obowiązek jej powstania.  
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W samej treści uchwała ta niczym się nie różni z tą uchwała, która jest na dzień dzisiejszy.  
W 2003 r., kiedy ta uchwała była podejmowana było do niej załączone sprawozdanie  
z dokonanych umorzeń wierzytelności oraz ulg, które Zarząd Powiatu przedkłada Radzie, 
natomiast nie było w nim jeszcze wyszczególnienia nazwy dłużnika z jego adresem. Dzisiaj 
ustawa o finansach publicznych mówi  wyraźnie, że wykaz dokonanych umorzeń 
wierzytelności, które należą się Powiatowi Gryfińskiemu ma obowiązek jawności tych 
umorzeń i Zarząd ma obowiązek informowania z imienia i nazwiska i adresu zamieszkania 
każdego, komu udziela się tego rodzaju umorzeń. W związku z tym zmienia się  
w porównaniu do tej uchwały, która obowiązuje obecnie załącznik gdzie będą podawane  
do publicznej wiadomości wszystkie informacje.  
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 
 
20. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Gryfińskiego w 2005 r. (druk nr 21/XXXIII). 
 

Komisja zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 
 

21. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmian budżetu Powiatu 
Gryfińskiego  
na rok 2006 (druk nr 22/XXXIII).  

 
Skarbnik Powiatu Lilianna Ochmańska powiedziała, że w związku z tym, że w ubiegłym 
roku rozpoczęły się prace nad projektem budowlanym dot. rozbudowy i przebudowy  
w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w Chojnie i ponieważ ten proces trwał  
w ubiegłym roku to zadanie było wpisane do budżetu, ale z uwagi na fakt, że wykonawca 
spóźniał się z wykonaniem projektu zostały podpisane aneksy i to zadanie przeszło na rok 
obecny.  Nie mogło być one zrealizowane w części w ubiegłym roku, ponieważ nie były 
zrealizowane dochody, więc nie można było tego zadania sfinansować. To samo dot. 88 000 
złotych  na zakup i dostawę urządzeń do Ośrodka w związku z tym dokonuje się zmiany  
w budżecie powiatu gdzie zdejmuje się wydatki z różnych innych części, aby zabezpieczyć 
środki w budżecie na zrealizowanie tego zadania. 
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 
 

Ad. 6. 
Sprawy różne, informacje, wolne wnioski. 
 
Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

Przewodniczący Komisji 

               Józef Medyński 

Protokół sporządziła: 
Agnieszka Małyszko 


